

朝陽科技大學 093學年度第2學期教學大綱

Sun Zhu's strategy and the Modern Military Strategy 孫子兵法與現代戰略

|        |  |                    |  |
|--------|--|--------------------|--|
| 當期課號   | 0058   | Course Number      | 0058   |
| 授課教師   | 陳永杰  | Instructor         | CHEN,YUNG JYE  |
| 中文課名   | 孫子兵法與現代戰略  | Course Name        | Sun Zhu's strategy and the Modern Military Strategy  |
| 開課單位   | 校訂選修(日間部)  | Department         |  |
| 修習別    | 選修   | Required/Elective  | Elective   |
| 學分數    | 2  | Credits            | 2  |
| 課程目標   | 以孫子兵法13篇的古兵學新思維為基礎，闡述軍事古兵學精髓。以課程活動設計融入處世、公關、攻心、謀略、商戰等「現代生活戰略」作為新思維探討方向。*孫子生平*孫子與軍事著作*孫子的思想體系*孫子的戰爭觀*孫子的謀略思想*孫子的戰術戰法原則*孫子令文齊武思想 | Objectives         | According To The Sun Tzu Art of War as foundation to explain the essence of ancient military armed forces。The Army on the March-four method of military affairs and 33 ways to defends the enemy Terrain-the responsibility of a general The Nine Situations-the way to win Final Test *Who is Sun Tzu ? *Sun Tzu and War Arts * Sun Tzu of Military theory * Sun Tzu of War View* Sun Tzu of Strategy theory* Sun Tzu of War making / How to make a war ? * Sun Tzu of Military training. |
| 教材     | 孫子兵法－不朽的戰爭藝術。時報文化出版 1987/1/15三版13刷(袖珍版)  | Teaching Materials |  |
| 成績評量方式 | 期中考30%，期末考30%，報告，出席暨上課學習狀況40%。   | Grading            | Midterm test 30% , Final test 30% , report , attendance and learning situation 40 %  |
| 教師網頁   | -  |                    |  |
| 教學內容   | 以孫子兵法13篇的古兵學新思維為基礎，闡述軍事古兵學精髓   | Syllabus           | According To The Sun Tzu Art of War as foundation to explain the essence of ancient military armed forces  |

尊重智慧財產權，請勿非法影印。